
Skolebestyrelsesmøde Gug Skole
Dato: Onsdag d. 12. april

Tidsrum: kl. 17.00-20.00

Sted: Personalerummet

Til stede:

Alok Shukla (forældrevalgt)
Anne G. Arvidsen (forældrevalgt)
Morten Buus (forældrevalgt)
Mathilde Nyvang Hostrup (forældrevalgt)
Helene Dahl Gottschalk (forældrevalgt)
Kenneth Hansen (medarbejderrepræsentant)
Rikke Høg Zimmer (ledelse)
Anne Berg Aaen (ledelse)
Henrik Bilgrau (ledelse)
Lotte Aagaard (ledelse)
Liv 9.C
Maja 9.C

Afbud:
Lars Søndergaard Pedersen (medarbejderrepræsentant)
Wilma Gitte Walther-Hansen (forældrevalgt)
Morten Hvidberg Secher (forældrevalgt)

Mødeleder: Mathilde Nyvang Hostrup
Referent: Anne Berg Aaen

Punkt 1: Opfølgning sidste møde

Beskrivelse:
Opfølgning på punkter fra sidste bestyrelsesmøde:

- Status indskrivning af nye elever
- Høringssvar og den videre proces

Forventet varighed: 17.00-17.40

Fremlæggelse af punktet: Rikke

Hensigten med dagsordenspunktet

☒ - Til orientering

☐ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☒ - Til beslutning

☐ - Andet

Referat:

Vi har indskrevet 40 nye elever på Gug Skole. Der er en del forældre som har haft nogle spørgsmål

til indskrivningsprocessen. Rikke har informeret om indskrivningsprocessen i det seneste

forældrebrev til skolens forældre.

Vi har fokus på, hvordan vi fastholder trivsel og det gode læringsmiljø for både nuværende og nye

elever. På den baggrund har vi valgt at have fokus på elevernes trivsel og sammenhold i den

kommende helhedsuge (uge 21). Derfor bliver der ikke en skolefest, men en markering af skolens

fællesskab for eleverne om torsdagen.



Vi har brug for den kommende tid at være i dialog med forvaltningen om, hvordan vi kan lave en

god proces, hvis de eventuelle nye skoledistrikter gør, at vi skal oprette et ekstra spor på nogle

enkelte årgange. Der skal både være opmærksomhed på det pædagogiske, trivselsmæssige, de

fysiske rammer og ligeledes økonomi.

Bestyrelsen og skolens MED-udvalg har sammen udarbejdet et høringssvar omkring forslaget som

sendes ind.

Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 2: Nyt fra

Beskrivelse:
Elever:

Medarbejdere:

Formand/forældrevalgte:

Ledelse:

Forventet varighed: 17.40-17.50

Fremlæggelse af punktet:Mathilde

Hensigten med dagsordenspunktet

☒ - Til orientering

☐ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☐ - Til beslutning

☐ - Andet

Referat:

Elever:

● Udskolingsgangen har fået nyt inventar, og det opleves, at gangen er blevet rigtig hyggelig.

● Eleverne har drøftet oplevelsen af karakterpres blandt de unge, og det opleves meget

forskelligt. På 7. årgang er det ikke noget, man tænker over. På 8. årgang opleves det af de

fleste elever ikke som et pres, men mere noget som er spændende. På 9. årgang fylder

karakterer lidt mere, da det er tæt på deres afgangseksamen. Nogle enkelte elever oplever

et stort pres. Det handler mest om ens egne forventninger til en selv. Man kan godt

komme til at sammenligne sig med hinanden. Nogle elever kan opleve, at der bliver givet



karakterer ud fra personlighed, selvom det ikke er intentionen. Dette vil der være fokus på

i dialogen mellem ledelse og lærere, så vi kan understøtte, det ikke er en oplevelse,

eleverne skal have

● Det opleves, at der er brug for at lektiemængden koordineres lidt lærerne imellem, da der

i nogle uger er mange lektier, mens der i andre uger er meget få. Der ønskes ligeledes

mere sammenhæng mellem indholdet i timerne og lektiernes indhold.

● Der har været UMR-kursusdag, hvor der er blevet uddannet 10 nye repræsentanter fra

Gug Skole. Noget af det første de skal arbejde med er skolens nyeste trivselsmåling.

Medarbejdere:
Vi er i fuld gang med planlægningen af kommende skoleår.

Formand/forældrevalgte:

Ledelse:
● Vi har ansat ny DUS-leder, Simon Skou Nysum, der starter onsdag d. 19/4.
● Forvaltningen har indkøbt og er overgået til et nyt økonomisystem. Det har betydet, at vi

som skole ikke har kunnet tilgå vores budgetter i knap fire måneder. På det kommende
bestyrelsesmøde kigger vi på regnskabet for de første tre kvartaler.

● Til kommende skoleår skal vi ansætte en lærer bl.a. med DSA, samt to barselsvikarer for
henholdsvis pædagog og lærer.

● Gug Skole er udvalgt til at være uddannelsesskole for lærerstuderende fra kommende
skoleår.

Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 3: Udskolingselevernes indkøb og færden i pauserne

Beskrivelse:
Som Henrik har orienteret om, så har vi været i dialog med butikkerne i nærområdet, og de har i
en periode frabedt sig elever i deres butikker. Vi har tidligere drøftet udskolingselevernes indkøb i
pauserne, og vi kan med fordel fortsætte denne drøftelse og vurdere, hvad vi fremadrettet ønsker
for elevernes færden i pauserne. Nedenstående er indsat referatet fra sidst, vi drøftede punktet:

HB redegør for de drøftelser, der har været i udskolingsteamet. Derudover har der været delt et
spørgeskema med 7. og 8. årgang. HB fortæller om de generelle tilbagemeldinger fra eleverne.
Lærerne oplever på 9. årgang, at der handles usundt. Generelt er der udfordringer med
affaldshåndteringen på tilbagevejen. Elevrepræsentanterne havde lavet en rundspørge blandt
eleverne. Eleverne efterspurgte et lokalt tilbud her på skolen, hvor man kan købe noget mad, hvis
man eksempelvis har glemt sin madpakke. Eleverne pointerede at det er rart, at man kan forlade
skole og gå en tur og få et lille break og noget frisk luft. Bestyrelsen drøftede fordele og ulemper
ved at lave et forbud. Vi drøftede årsagerne til, hvorfor de unge går i Netto og køber usunde
madvaner og bruger en del penge på dette. Eleverne tager det med tilbage i elevrådet.

Forventet varighed: 17.50-18.20

Fremlæggelse af punktet: Henrik

Hensigten med dagsordenspunktet



☐ - Til orientering

☒ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☐ - Til beslutning

☐ - Andet

Referat:

Henrik fortalte om de drøftelser, der har været med eleverne ifm. med forbuddet mod at handle i

butikkerne i pauserne. Eleverne har været meget lydhøre. Eleverne har efterspurgt, at man

spontant kan købe en frokost.

Eleverne må fortsat forlade skolen og bevæge sig rundt i lokalsamfundet i pauserne.

Bestyrelsen er optaget af sundhedsperspektivet omkring, at eleverne handler usund mad i

butikkerne.

Vi ønsker at tage punktet på igen til næste bestyrelsesmøde med henblik på at træffe en endelig

beslutning for kommende skoleår.

Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 4: Rundvisning skolen

Beskrivelse:
Bestyrelsen får en rundvisning rundt på skolen med det formål at få et indblik i skolens fysiske
rammer og læringsmiljøer.

Forventet varighed: 18.20-19.00

Fremlæggelse af punktet: Rikke

Hensigten med dagsordenspunktet

☐ - Til orientering

☐ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☐ - Til beslutning

☒ - Andet

Referat:

Punktet udsættes til næste gang.

Evt. handlingspunkter/-ansvarlige:

Punkt 5: Evt. og næste møde



Beskrivelse:

Punkter til næste møde:

-Trivselsmåling
-Skolens økonomi
-Skolens nuværende principper og overblik over, hvilke principper vi mangler at få udarbejdet. Vi
har et ønske om et nyt og fint layout.
-Rundvisning på skolen

Kommende møder:
-Skolens værdigrundlag herunder inklusionsgrundlag

Forventet varighed:

Fremlæggelse af punktet: Anne

Hensigten med dagsordenspunktet

☐ - Til orientering

☐ - Til drøftelse (herunder sikre input til videre proces/løsning)

☐ - Til beslutning

☒ - Andet

Referat:

Vi drøftede punkter til kommende møde og årsplanen for skolebestyrelsens arbejde.

Der har været en henvendelse fra et forældreråd omkring pædagogressourcer i udskolingen

særligt med fokus på 7. årgang. Henrik giver en tilbagemelding til forældregruppen ift. de

fremtidige indsatser.


